



ကညီသးစံကရၢ (လိာ်ခၢ်သး)  
KAREN YOUTH ORGANIZATION (Central)  
Email: [kyohqktl@gmail.com](mailto:kyohqktl@gmail.com)

“ကညီသးစံကရၢ အလံာ်ဟ့ၣ်ယုာ်ဆု ကညီဒီကလုာ်မၤထူရၢအမုၢ်နံၤ ပွဲၤထီၣ် (၆၉) ဝိတဝီ”

မုၢ်နံၤ - ၁၂ သီ၊ လါအိကူး၊ ၂၀၁၉န့ၣ်

ခိၣ်နါသိၣ်ဒူ၊ ကညီသးစံ ဒီး ထံဖိကိာ်ဖိ ကမုၢ်ခဲလၢာ်သ့ၣ်သုၤ ...

အဆိကတၢ် ယူးယီာ်ပာ်ကဲဘၣ် ကညီဒီကလုာ်မၤထူရၢခဲလၢာ် ဒီးဟ့ၣ်တၢ်ယူးယီာ် တၢ်လၢတၢ်ကပီၤ ဖဲမုၢ်နံၤတၢ်နံၤအံၤန့ၣ်လီၤ။ မုၢ်တၢ်နံၤအံၤမုၢ်စ့ၢ်ကိး ပကညီဒီကလုာ်အဂီၢ် နံၤဒိၣ်နံၤထီၣ်တနံၤ လၢပတၢ်ကြၢးသးပုၤနီၣ်အိၤဘၣ်န့ၣ် လီၤ။ မုၢ်မုၢ်နံၤလုာ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်တနံၤလၢ ကိာ်ခိၣ်စိးဘးအူက့ၣ် ဒီးအပုၤမၤသကိးတၢ် ခိၣ်နါလုာ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်တဖၣ် လုာ်ထီၣ်ကွံာ် အသးသမူလၢ ကညီတၢ်ပာ်ဆၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။

ဘၣ်မနုၤအယီၤ ကညီကလုာ်မၤထူရၢတဖၣ် ညိကွံာ်နီၢ်ကစၢ်အဘျုး ဒီး လုာ်ထီၣ်အနီၢ်ခိ ဒီးသးသမူ လဲၣ်န့ၣ် အရူဒိၣ်မးလၢ ကညီဖိခဲလၢာ် ကြၢးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လီၤ။ ကညီကလုာ် သုတလီၤမၤကွံာ် လၢကလုာ်ဒိၣ်စိးအတၢ်မၤန့ၣ် မၤယာ်တဂ့ၤအဂီၢ်။ ကညီကလုာ်ကအိၣ်ဒီး တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် တၢ်ထဲသိးတုၤသိး၊ တၢ်သဘျုး ဒီး နီၢ်ကစၢ် တၢ်စံၣ်ညီၣ် ပၤလီၤ သးအဂီၢ် ကညီကလုာ် မၤထူရၢတဖၣ် လုာ်ထီၣ်အသးသမူန့ၣ်လီၤ။ ကညီဖိသ့ၣ်သုၤ မုၢ်တၢ်နံၤအံၤ မုၢ်ကညီကလုာ် အမၤထူရၢသ့ၣ်တဖၣ် လုာ်ထီၣ်အသးသမူဒီး ပသ့ၣ်နီၣ်မၤလၢကပီၤအိၤ ပွဲၤထီၣ်(၆၉)ဝိတဝီလံန့ၣ်လီၤ။ နာ်သက့ ကညီအမၤထူရၢ တဖၣ် အတၢ်မိၣ်နါသးလီၤ ဒီး အတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်စိ တလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ။

ကညီဖိသ့ၣ်ဒါ တၢ်အံၤမုၢ်တၢ်အရူဒိၣ်မး လၢပဝဲကညီဖိတဖၣ် ပကြၢးဆိမိၣ်ဒီး ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးန့ၣ်လီၤ။ ကညီမၤထူရၢတဖၣ် အတၢ်မုၢ်လၢကလၢပွဲၤထီၣ်အဂီၢ် မူဒါအိၣ်လၢ နၤယၤကညီဖိခဲလၢာ် အစုပူၤန့ၣ်လီၤ။ ဒီဖျိလသနူအၢ လၢအမုၢ် တၢ်မၤလဲၢ်အိၣ်ကိာ်သနူ၊ ဖဲးစံး(ယပုၣ်)သနူ ဒီး ကလုာ်ဒိၣ်စိးသနူ အတၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤန့ၣ်မၤယာ် ပကညီဖိအယီၤ ကညီခိၣ်နါတဖၣ် ဂုာ်ကျဲးစး ဒီး ဒီသဒါဝဲဒၣ် လၢကျဲးအါဘိ သန့ၣ်အါသန့ၣ် ဒ်သိး ကညီကလုာ် ကထူၣ်ဖျဲးထီၣ်လၢ တၢ်မၤန့ၣ်မၤယာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ တုၤမုၢ်မဆါတနံၤအံၤ ပကညီကလုာ်ကညီဖိတဖၣ် တထူၣ်ဖျဲး ထီၣ်ဒီးလၢသနူအၢတဖၣ် အတၢ်ပၤတၢ်ဆုၤအဖီလၢာ် ဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ။ ကညီကလုာ် ကထူၣ်ဖျဲးထီၣ်အဂီၢ် မုၢ်ကညီမၤထူရၢအတၢ်မုၢ်လၢ၊ မုၢ်နၤယၤ ပမူဒါ လၢပကဘၣ် ဖိၣ်ထီၣ် ဆူညါန့ၣ်လီၤ။ ကညီတၢ်ပာ်ဆၢအကျိၤအကျဲးစိး မုၢ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ ပဝဲကညီဖိတဖၣ် သုတလီၤမၤကွံာ်လၢ တၢ်မၤန့ၣ်မၤယာ်အိၣ်ကိာ် တၢ်မၤဆူၣ်မၤစိး တၢ်မၤန့ၣ်မၤယာ် အပူၤတဂ့ၤန့ၣ်လီၤ။

လၢအပူၤကွံာ်လံၤလံၤန့ၣ် ပခိၣ်ပနၢ်တဖၣ် ဂုာ်ကျဲးစးဝဲဒ်သိး ကဘျိၣ်ထံၣ်ကိာ်သးအတၢ်ဘၣ်ဂံာ်ဂုာ်အံၤ ဒ်ထံၣ်ကိာ်သးတၢ်ဘျိၣ်ထံၣ်ကိာ်သးဘၣ်ဆၣ် တနၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဘၣ်အမဲာ်ညါ ဒုၣ်ဒါဂဲၤလိာ်ပုၤလၢ တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကး တၢ်ဒုးတၢ်ယၤကျဲးအယီၤ ပပုၤကလုာ် အတၢ်မိၣ်နါသးလီၤလၢအမုၢ် တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်၊ တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးနီၣ်ကစၢ်တၢ်ပၤ လီၤသးအခွဲးအယာ်အဂီၢ် ပဘၣ်ဂဲၤလိာ်တၢ်အဖၢမုၢ်န့ၣ်လီၤ။ တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ် အိၣ်ထီၣ်လၢ တၢ်ကစံးကတိၤ ဘျိၣ်ထံၣ်ကိာ် သးအတၢ်ဘၣ်ဂံာ်ဂုာ်အံၤ လၢစီၤနီၤခိၣ်ထံၣ်ကိာ်သးအကျဲးန့ၣ်လီၤ။ အယီၤကရၢမိၢ်ပုၤ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢ ထံၣ်ကိာ်သး အတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲအဖီလၢာ် နုာ်လီၤတၢ်ဒုး ဆူတၢ်ကသ့ၣ်ထီၣ် ထံၣ်လီၤကိာ်ပူၤ တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်အဂီၢ်၊ ထံဖိကိာ်ဖိ တၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ် ဒီး တၢ်အိၣ်ကူးအိၣ်ပုၤ လၢအပာ်ဃုာ်ဒီး ကလုာ်ဒုၣ်ခဲလၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ပကရၢမိၢ်ပုၤ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ် -ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢ အတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲ လၢအမုၢ်တၢ်ဒုးလၢ စီၤနီၤခိၣ်ထံၣ်ကိာ်သး အတၢ်ဒုးအံၤ မုၢ်တၢ်အရူဒိၣ်လၢ ပပုၤကလုာ်ကညီဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။ ကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျဲးအဂီၢ် ပကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဃုတၢ်ဖိ၊ ပကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤပသး၊ တူၢ်ဆါ ခိၣ်ဆါပသး၊ ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆါကတိာ် ဒီး အိၣ်ဒီးသးလၢ အအဲၣ်ဘၣ်ပုၤကလုာ်နီၢ်နီၢ်အမဲာ်ညါ ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့

တၢ်ဘၣ်လၢအမ့ၢ် ထံၣ်ကီၢ်သးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ် ဒီး နီၣ်ကစၢ် တၢ်သ့တၢ်ဘၣ် ဒ်သိးပကမၤနၢၤတၢ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ ဘုၣ်  
တဖျၢၣ် မ့ၢ်တလီၤတဲာ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီးအုၣ်သံန့ၣ် မဲထီၣ်တသ့အသိး ပဝဲကညီဖိတဖၣ် ပမ့ၢ်တဟ့ၣ်လီၤပသး တူၢ်ဆါခိၣ်ဆါ  
ပသး ဒီး ညိကွံာ်နီၣ်ကစၢ်အဘျူးန့ၣ် ပတတုၤဆူတၢ်မၤနၢၤဘၣ် ဒီး ပပှၤကလုာ် အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤတဖၣ်လၢပွဲၤထီၣ်  
တသ့ဘၣ် န့ၣ်လီၤ

ကညီသးစၢ် ထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ် ဒီး ခိၣ်န့ၣ်ခဲလၢာ်သ့ၣ်စၢ မ့ၢ်တနံၤအံၤ မ့ၢ်မ့ၢ်နံၤလုၢ်ဒိၣ်ပှၤဒိၣ်လၢ  
ပဝဲကညီဖိခဲလၢာ်အဂီၢ်အသိး မ့ၢ်စ့ၢ်ကိး မ့ၢ်နံၤတနံၤလၢ အဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် ပဝဲကညီဖိတဖၣ်လၢ ကညီမၤထူရၤတဖၣ်  
ဒါလီၤန့ၣ်ပှၤ တၢ်သဘျုးကျဲလၢ ပကဘၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤတၢ်ဒုးဆူညါ လၢကညီကလုာ် အတၢ်မ့ၢ်လၢ ကလၢပွဲၤထီၣ်အဂီၢ်  
န့ၣ်လီၤ

လၢခံကတၢ် မ်ပဝဲကညီဖိခဲလၢာ် ပကဟ့ၣ်ထီၣ်သကိး တၢ်သ့ၣ်နီၣ်တၢ်စံးဘျူးစံးဖျိၣ် ဒီး တၢ်ယူးယီာ်  
ပာ်ကဲ ဒိၣ်ဒိၣ်အါအါ ဆူခိၣ်န့ၢ်၊ သိၣ်ဒူ၊ ထံဖိကီၢ်ဖိမၤထူရၤ သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်ဝံၤ မ်ပကသ့ၣ်ထီၣ်သကိး ဒီကလုာ်  
အတၢ်ရီၤဖျိၣ်ယူဖိး ဒီး တၢ်ပာ်လီၤသးကျၢၢ်မုဆူ လၢတၢ်ဂဲၤလိာ်ဆူညါ လၢတၢ်ပာ်ဆါအဂီၢ် ဒီဖျိပကရၢမိၢ်ပှၢ်  
ခ့ၣ်အဲၣ်ယူၣ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢ အတၢ်တီၣ်ခိၣ်ရီၤမဲ အဖိလၢာ် စးထီၣ် မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ ဒီး ဆူညါန့ၣ်တက့ၢ်.

“မ် မၤထူရၤအသးသဟီၣ် ကမူဝဲလၢ ပကညီဖိကိးဂၤဒဲး အပူၤ ထီၣ်တက့ၢ်”  
လီၢ်ခါၣ်သးပၤဆှၢတၢ်ကမံးတံာ်  
ကညီသးစၢ်ကရၢ  
ကီၢ်သူလုၤ